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روایت داغ

شــهروند| برگزاری جلسه هم اندیشــی با سرمربی 
تیم ملی همان چیزی بود که در زمان کارلوس کی روش، 
ســرمربی های لیگ برتری بارها از نبودش گلایه کردند 
اما با بازگشــت مارک ویلموتس به ایران این نشســت 
عصر روز شنبه تا پاسی از شــب ادامه پیدا کرد. هرچند 
که فقط 7 سرمربی در این نشست حاضر بودند و بقیه یا 
دستیاران شان را فرستادند یا هیچ نماینده ای نداشتند اما 
خروجی این جلســه منجر به ایجاد جوی دوستانه میان 
آنها با ویلموتس شد که می تواند در آینده به فضای فوتبال 
ایران بســیار کمک کند، اما در این نشست چه گذشت؟ 
ویلموتس چه جملاتی را بیان کرد؟ مربیان لیگ برتری 

چه گفتند؟ 
ویلموتس و شروع جلسه با ضرب المثل بلژیکی

شروع جلسه شنبه شب با حرف های مارک ویلموتس 
سرمربی تیم ملی بود؛ جایی که او از در رفاقت با سرمربیان 
لیگ برتری حاضر شــد و جملات جالبی را بر زبان آورد: 
»خوش آمدید؛ مــا بلژیکی ها ضرب المثلــی داریم که 
می گوییم با همدیگر قوی تریم. این ضرب المثل را خیلی 
دوست دارم و به همین خاطر خواستم از شما برادران خوبم 
دعوت کنم تا به این جا بیایید. بسیار خوشحال می شوم که 
مرا از جو تیم ملی تان باخبر کنید و اگر نکته ای به ذهنتان 
می رسد، در هر زمانی به من بگویید. من این جا هستم تا 
با شما عزیزان تعامل داشته باشم. برنامه ریزی ام این است 
که وقتی بازیکنان شما در اردوی تیم ملی هستند، هم از 
آنها بی خبر نباشید. به همین خاطر از تمرین تمام بازیکنان 
تصویربرداری می کنیم و فیلم تمرینات بازیکنان شما را در 
اختیارتان می گذاریم تا بتوانید در جریان آمادگی جسمانی 
نفرات قرار بگیریــد. ما باید به همدیگر کمک کنیم و این 
خواسته قلبی من اســت. امیدوارم شما هم این طور فکر 

کنید.«
چقدر استراماچونی مغرور است!

یکی از مسائلی که در جلسه دیروز بسیار به چشم آمد، 
اخم های درهم رفته آندره اســتراماچونی بود. سرمربی 
ایتالیایی استقلال که این روزها جزو شاکی ترین هاست، 

ساعتی بعد از جلسه با مدیرعامل باشگاه  خود و آشتی کنان 
با امیرحسین فتحی به جلسه با ویلموتس رفت اما او آن قدر 
اخم بر صورت داشت که مورد زمزمه مربیان دیگر هم واقع 
شــد. خیلی ها او را فردی مغرور دانستند که از حضور در 
ایران راضی نیســت و مربیان دیگر لیگ برتر را هم سطح 
بالا نمی داند. او در نشست شنبه کمتر از یک دقیقه صحبت 
کرد و ضمن گلایه از توپ های لیگ برتر یک جمله عجیب 
هم خطاب به ویلموتس گفت که مورد انتقاد برخی مربیان 
ایرانی قرار گرفت: »من و شما بیشتر از همه افراد حاضر در 

جلسه فوتبال را متوجه می شویم!«
غیبت 9 مربی و دلخوری مارک ویلموتس

زمانی که کارلوس کی روش در ایران حضور داشــت و 
بالای ســر تیم ملی بود، تقریبا همه مربیان لیگ برتری 
از برگزارنشدن جلســه هم اندیشی با او گلایه مند بودند و 
انتقادهای زیادی از این مربی پرتغالی می کردند اما حالا 
که این جلسه با حضور ویلموتس برگزار شده، 9 سرمربی 
غیبت کردند که این موضوع چندان جالب نیست. از بین 
مربیان لیگ برتر آندره استراماچونی)استقلال(، مهدی 
تارتار)نفت مسجدســلیمان(، عبدالله ویسی)شاهین(، 
ابراهیم صادقی)ســایپا(، علیرضا منصوریان)ذوب آهن(، 
فراز کمالوند)پارس جنوبی( و حســین فرکی)پیکان( 7 
مربی ای بودند که در جلسه با ویلموتس حضور داشتند. 

به جز امیر قلعه نویی که به دلیل دلخوری از احکام کمیته 
انضباطی در جلسه شرکت نکرد، 8 مربی دیگر یعنی رضا 
مهاجری، مصطفی دنیزلی، جواد نکونام، گابریل کالدرون، 
وینکــو بگوویچ، یحیی گل محمدی،  رســول خطیبی و 
دراگان اسکوچیچ دســتیاران خود را به جلسه فرستادند 
که این مسأله ظاهرا با دلخوشی ویلموتس هم مواجه شده 
است. ســرمربی تیم ملی خطاب به مهدی تاج گفته که 
چنین جلسه ای را برای احترام به مربیان لیگ برتری برگزار 
کرده اما اغلب آنها احترام را حفظ نکردند و در جلسه حضور 

نداشتند. 
در انتظار فضای صمیمانه حول تیم ملی

یکی از مشــکلاتی که در زمان کارلــوس کی روش در 
تیم ملی حضور داشــت، رابطه نامناسب او با مربیان لیگ 
برتری بود که با برگزاری جلســه گذشته به نظر می رسد 
دیگر شاهد مصاحبه های آنها علیه یکدیگر نخواهیم بود. 
ویلموتس دیروز مربیان لیگ برتر را با لفظ »برادر« خطاب 
کرد و امید اســت در سال های آینده نیز این تعامل وجود 
داشته باشد. همین که او از مربیان دعوت کرده به تمرینات 
تیم ملی برود و خودش هم قول داده به همراه دستیارانش 
به تمرینات تیم های مختلف باشگاهی ســر بزند، خود 
نشان دهنده اتفاقات خوبی پیرامون روابط میان تیم ملی با 

باشگاه هاست که در آینده بسیار به چشم خواهد آمد.

ویلموتس و مربیان لیگ برتری داداشی شدند!
 جزییاتی جذاب از جلسه هم اندیشی با سرمربی تیم ملی؛ از اخم های درهم و طعنه های استراماچونی

تا دلخوری ویلموتس از مربیانی که نماینده فرستادند

سایه شعار و ستاره ها بر سر فستیوال، در پایان نیمه اول فستیوال

اسکاری ترین ونیز تاریخ
شهریار و وزیر و رئیس؛  برای نماد مبارزه همه آمده بودند

آخرین دیدار با مهدی شادمانی

شهروند| مراسم تشــییع مهــدی شــادمانی، خبرنگار 
ورزشی، صبح روز گذشته در ورزشگاه شهید شیرودی تهران 
با شکوه خاصی برگزار شد و درنهایت پیکر او پس از انتقال به 
بهشت زهرا)س( در قطعه نام آوران در خانه ابدی اش به خاک 
سپرده شد. اتفاق بسیار مهم اما این بود که همه چیز آن طور 

پیش رفت که مهدی شادمانی قبل از مرگ خواسته بود.
عادل و حرف های احساسی درباره شادمانی

مهدی شادمانی که یکی از اعضای تیم تولید محتوای برنامه 
پربیننده نود هم بود، به خاطر همین همکاری رفاقت بسیار 
نزدیکی با عادل فردوســی پور داشت و تقریبا تمام عوامل این 
برنامه در مراسم حضور داشتند. عادل فردوسی پور هم اولین 
ســخنران مراســم بود و در صحبت های خود گفت: »خیلی 
سخت است که بخواهم درباره مهدی شادمانی صحبت کنم. 
من ســال ها با او کار کردم و همه آنهایی که سابقه همکاری با 
مهدی را داشــتند، می دانند که او چقدر دقیق و خالصانه کار 
خودش را دوست داشت. ما وجه دیگری از شخصیت مثال زدنی 
مهدی را در این ســال هایی که با بیماری دســت وپنجه نرم 
می کرد، شناختیم. حضور ورزشکاران،  اصحاب رسانه و مقامات 
کشوری در مراسم تشییع خودش به خوبی جایگاه  و شخصیت 
مهدی را به همه ما نشان می دهد. او به همه نشان داد که چقدر 
مبارزه و عشق به زندگی را برای همه ما به بهترین شکل ممکن 
معنا کرد. خیلی از دوستان شاید با توییت های امیدوارانه او با 
مهدی آشنا شدند و همین مطالب مطرح شده از سوی مهدی 
آنها را امروز به این جا کشــیده است؛ چون او خبرنگار میدانی 
نبود. ما همه از او  که مبارزه سخت و عشقی که به زندگی و امید 
زیادی که داشت، درس گرفتیم و همیشه می گفت که نگویید 
من راحت شدم و زندگی را در همین شرایط هم دوست دارم. 

این عشق و علاقه به زندگی برای همه ما رشک برانگیز بود.«
وزیر جوان هم بود

محمد جواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات، هم که در زمان 
مبارزه با سرطان برای عیادت از مهدی شادمانی به بیمارستان 
رفته بود و با او و خانواده اش در این مدت ارتباط نزدیک داشت 
نیز یکی دیگر از ســخنران های مراسم بود. وزیر جوان کابینه 
گفت: »مهدی شادمانی نماد امید و تلاش و مبارزه بود. همه 
ما مطالبش را پیگیری می کردیم و امیــد در وجودمان جان 
می گرفت. چند وقت پیش مطلبی در فضای مجازی نوشت. 
در این مطلب آمده بود »آماده شدن برای آخرت ساده نیست«؛ 
 ای کاش از او درس بگیریم. امشب شب سختی برای خانواده 
مهدی عزیز است. از خدا می خواهم به اعضای خانواده زنده یاد 
مهدی شادمانی صبر بدهد. ما این روزنامه نگار را در ابتدای ماه 
محرم از دســت دادیم و امیدوارم آقا امام حسین )ع( در دنیای 

دیگر همراهی اش کند«
به وصیت شادمانی هم عمل شد

با توجه به وصیت مهدی شادمانی که به دوستان نزدیکش 
قبل از مرگ تأکید کرده بود، در مراسم تشییع وخاکسپاری اش 
نوای »ای اهل حرم میر و علمدار نیامد« خوانده شــود به این 
وصیت عمل شد و درنهایت نماز میت بر پیکر او خوانده شد. 
از اتفاقات مهم مراسم تشییع در ورزشگاه امجدیه، حضور علی 
دایی بود که اسطوره فوتبال ایران برخورد بسیار گرمی هم با 
فرزندان مهدی شادمانی داشــت و آنها را در آغوش گرفت و 
دست نوازش به سر آنها کشید. علی دایی لحظاتی هم به پدر 
مرحوم شــادمانی و همســر فداکارش که در تمام این مدت 

بیماری در کنار او بود، دلداری داد. 
چهره های مهم در مراسم

رضا صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک، محمد باقر 
قالیباف، عبدالحمید احمدی معاون فرهنگی وزارت ورزش، 
حجت الاسلام دعایی، حجت الاسلام نقویان، حجت الاسلام 
آقامیری،  هــادی طباطبایی، آرش میراســماعیلی، حبیب 
رضایی، تعدادی از پیشکسوتان و ورزشکاران و جمع کثیری 
از اهالی رسانه در این مراسم حضور داشتند. متن پیام تسلیت 
علی لاریجانی، ریاست مجلس شورای اسلامی، هم در مراسم 
قرائت شد. دیروز مارک ویلموتس، سرمربی تیم ملی فوتبال 
ایران، هم برای درگذشت مهدی شادمانی پیام تسلیت داد و 
نکته بسیار مهم غیبت مسئولان ارشد فدراسیون فوتبال در 

این مراسم بود.
خاکسپاری در قطعه نام آوران

مراسم خاکســپاری خبرنگار مشهور و باسابقه ورزشی هم 
با شــکوه خاصی برگزار شــد و از بین شخصیت های مراسم 
تشییع، جالب اینجاست که عادل فردوسی پور حتی خودش 
را به بهشــت زهرا هم رســانده بود و نماینده علــی دایی در 
مراسم خاکســپاری هم حضور داشت. پیکر مهدی شادمانی 
با هماهنگی های قبلی صورت گرفته هم در قطعه نام آوران در 
فضای خاص به خاک سپرده شد. علاوه بر ذکر مصیبت برای فرا 
رسیدن ایام عزاداری باز هم به وصیت مهدی شادمانی عمل شد 
و در زمان خاکسپاری حتی زیارت عاشورا با صدای ضبط شده 

آن مرحوم پخش شد.

وداع

مهناز افشار که از مدتی قبل در کشور آلمان به سر می برد، در گفت وگوی آنلاین با فریدون جیرانی در 
برنامه اینترنتی کافه آپارات ضمن تمجید از هنر محسن تنابنده از اخلاق بد او سر صحنه گفت. او که این 
روزها فیلم »قسم« به کارگردانی محسن تنابنده را روی پرده سینماها دارد، ابتدا توضیحاتی درباره این 
فیلم داد و بعد گفت که به جهت هدایت های محسن تنابنده توانسته از پس نقش سخت این فیلم بربیاید: 
»محسن تنابنده بداخلاق ترین کارگردان جهان است و گاهی بی تربیت و بددهن است )با خنده(. این 

جمله ریما رامین فر هم هست.«

 یک ایرانی
بداخلاق ترین 
کارگردان جهان

حمیــد اســتیلی: 
»خوشبختانه نورافکن و 
ایــران  بــه  شــکاری 
برگشــتند و مشــکلی 
بابت حضور آنها در اردو 
وجود ندارد. در مورد صیادمنش با ســفری 
که به تبریــز خواهیم داشــت از مصطفی 
دنیزلی درخواســت می کنیم تا با باشــگاه 
فنرباغچه صحبت کنــد تا مجوز حضور او را 
در اردوی تیم امیــد بگیریم. در مورد دلفی 
هم ســفری به بلژیــک خواهیم داشــت و 
ان شــاءالله مجوز حضــور او در اردو را هم 
خواهیم گرفت. فشــار روی تیــم امید زیاد 
اســت، از این جهت که 40 ســال است به 
المپیک صعود نکرده ایــم. کار برای صعود 
خیلی سخت است و ما به دنبال برنامه ریزی 
مناســب هســتیم تا این طلســم 40 ساله 

شکسته شود.«
 

حســن  محمد
انصاری فرد: »آقای 
علیپــور پیشــنهاد 
جدیــدی از اروپــا 
داشتند اما طی این 
روزهــا و خصوصا امروز با خــودش و مدیر 
برنامه هایش جلسه داشــتیم و مشکلی که 
بود، حل شده اســت. علیپور در پرسپولیس 
می ماند و با تمام توان در خدمت تیم است و 
ان شاءالله در فرصت مناســب در آینده اگر 
پیشنهادی بود، ترانسفر می شــود. او تمام 
تمرکزش روی تیــم خواهد بــود و باز هم 
می درخشــد و با کمک هــواداران بهترین 
عملکرد را خواهد داشــت. با توجه به این که 
مهلت نقل و انتقالات اروپــا  فردا تمام می 
شــود ما زمانی برای جذب مهاجم نداریم  و 
علیپور هم روی  تیمش تمرکز دارد و پرونده 

انتقال او بسته شده است.«

ره
چه

دریا فرج پور| پنج روز اول فستیوال ونیز، به رغم حضور فیلم های درجه یک از سینماگران 
درجه یک، زیر سایه شــعارهای آزادی خواهانه و برابری طلبانه گذشته است؛ فستیوالی که 
مهمترین اتفاق روزهای اولش از نگاه رسانه های بین المللی، رژه سینماگران زن بی حجاب 
ســعودی با لباس های فاخر در برابر دوربین عکاسان بوده و البته فعالیت پررنگ کمپین ها 
و جنبش های گروه های برابری طلبانه جنســیتی که مهمترین اعتراض شــان به حضور 
سینماگرانی چون رومن پولانسکی و نیت پارکر بوده - که اولی الان سال هاست به  خاطر اتهام 
آزار جنسی دختری زیر ۱۸ سال تحت پیگرد قانونی دولت  آمریکا قرار دارد و دومی روزهای 

دشواری را از آغاز کمپین می تو تا به امروز از سر گذرانده است.
دو اتفاق مهمی که می توان گفت ماندگارترین تصاویر رســانه ای این دوره فســتیوال را 
برای آیندگان به یادگار گذاشته اند. سعودی ها با نمایش فیلمی که نه زنانش در صحنه های 
داخلی فیلم حجاب دارند و نه سازندگانش در ردکارپت و فوتوکال فیلم »کاندیدای ایده آل«؛ و 
برابری طلبان با اعتراض به سینماگران تاریخ سازی چون پولانسکی. اعتراضی چنان پردامنه 
که آلبرتو باربارا، دبیر فستیوال ونیز، را واداشته برای اولین بار معترف به حقیقتی نه چندان 
خوشایند باشد: »هنر را باید از هنرمند جدا کرد. تاریخ جهان پر است از هنرمندان خوبی که 
اشتباهات گوناگونی را مرتکب شده اند، اما هنوز هم از آثار هنری شان تقدیر می شود. چنین 
شــرایطی در مورد پولانسکی که از معدود هنرمندان زنده  ســینمای اروپا است هم صدق 
می کند«. البته کم بودن کارگردانان زن در فستیوال ونیز هم مورد دیگری است که مورد انتقاد 
فعالان اجتماعی قرار گرفته است؛ اعتراضی که گردانندگان فستیوال در وهله اول با انتخاب 
دو فیلم از کارگردانان زن و سپس با توجیه –البته درست- آلبرتو باربارا سعی کرده اند به آن 
پاسخ دهند: »کار ما شناسایی و نمایش آثار هنری باارزش است، نه اصرار به این که خالق اثر 

مرد است یا زن«!
  یک کهکشان ستاره

در سال های اخیر فستیوال ونیز در رخدادهای سینمایی بعد از خودش تاثیرات پررنگی 
داشته و بسیار فیلم را به یاد داریم که بعد از نمایش و موفقیت در شهر عاشقانه ونیز، در دیگر 
رویدادهای مهم سینمایی مثل گلدن گلوب و اسکار نیز خوش درخشیده اند؛ درخششی تا این 
حد که اخیرا آماری ارایه شده، حاکی از این واقعیت که در بیست  سال اخیر ۵۷ جایزه اسکار به 
فیلم هایی اهدا شده که نخستین بار در جشنواره ونیز رونمایی شده اند. فیلم هایی مانند »روما«، 
»تولد یک ستاره «، »نخستین انسان«، »سوگلی«، »هرت لاکر«، »جاذبه« و »لالا لند« که در چند  

سال اخیر ونیز را معروف کرده اند  به سکوی پرتاب اسکار.
به این دلیل اســت که توقع می رود فیلمی که در این فســتیوال بدرخشد، باید منتظر 
درخشش اسکاری اش هم بود. پیش بینی جذابی که کارشناسان سینمایی دنیا انجام داده اند- 
که حکایت از این دارد که پیروزی در رقابت فیلمسازان بالقوه موفق این دوره فستیوال، کسانی 
چون رومن پولانسکی )افسر و جاسوس(، جیمز گری )به  سوی ستاره(، تاد فیلیپس ) جوکر(، 
نوا بامباک )داستان یک ازدواج(، لباسشویی )استیون سودربرگ(، ناد پارکر )پوست آمریکا( 
و همچنین  هایفا آل منصور سعودی   )کاندیدای ایده آل( شانس آنها را برای به  دست آوردن 
 اسکار ۲0۲0 نیز بالا خواهد برد .   اینها تازه شماری از فیلمسازان مهم این دوره هستند و اگر 
آنها را در کنار کســانی چون آتوم  اگویان، تاد فلیپس، پیترو مارسلو، روی آندرشون، اولیویه 
آسایاس و هیروکازو کورئیدا که پارسال با دله دزدهای فروشگاه نخل طلای کن را برد، قرار 
دهیم، به روشنی معلوم خواهد شد که با چه کهکشان پرستاره ای سروکار داریم؛ کهکشانی که 

عکس العمل مخاطبان و منتقدان به فیلم هاشان حکایت از موفقیت آنها در عرصه عملی هم 
دارد؛ یعنی که بزرگان این دوره فستیوال ونیز با کارهای موفق شان آمده اند.

متهم سربلند
فیلم جدید پولانسکی افسر و جاســوس نام دارد؛ فیلمی تاریخی از کارگردانی که پس از 
شکل گیری جنبش های ضد آزار جنسی، از آکادمی اسکار نیز اخراج شده، اما حالا واکنش ها 
به فیلم جدید او چنان بوده که گفته می شود هیچ بعید نیست این کارگردان که با بچه رزمری، 
مستاجر، پیانیست و بی شمار فیلم های درخشان دیگر یکی از سرفصل های سینمای جهان 

است، اسکار دیگری به کارنامه اش اضافه کند. 
پولانسکی که از  سال ۱9۷۷ به این سو به تجاوز به دختری زیر سن قانونی به نام »سامانتا 
گایمر« متهم بوده، در ونیز گفته به رغم این که گایمر علنا او را بخشــیده اما رســانه ها او را 
نبخشیده اند، با این که شکنجه او در رسانه ها ارتباطی با این موضوع ندارد و یک دهه پیش از 
این موضوع و با قتل شارون تیت آغاز شده است:   »دید مردم نسبت به من با مرگ شارون تیت 
شکل گرفت و رسانه ها گفتند که من یکی از افراد مسئول در قبال قتل او هستم و حتی فیلم 
بچه  رزمری را گواهی بر ارتباط من با شیطان نامیدند. تا این که پلیس سرانجام قاتلان حقیقی 
را پیدا کرد.« افسر و جاسوس اما از نظر رسانه ها نشانگر بازگشت پولانسکی است به شکوه و 
افتخار. ژان بروکس در گاردین از پنج ستاره، چهار ستاره به این فیلم داده و آن را »مانند یک 
قطعه خوش فرم و محکم از یک نجار حرفه ای« دانسته یا »یک قطعه سنگین از مبلمان سبک 
ویکتوریایی که برای استفاده و ماندگاری ساخته شده است«.  دیوید سکستون نیز در استاندارد 
افسر و جاسوس را مسترکلاسی نامیده که نشان می دهد چطور می توان فیلم تاریخی ساخت.

داستان پیروزی و شکست
واکنش های منتقدان به »حقیقت« فیلم تازه  کورئیدا که با »دله دزدهای فروشگاه« برنده  
نخل طلای کن بوده، نشــان از شانس بالای این فیلم در اسکار دارد. این فیلم با بازی ژولیت 
بینوش و کاترین دنوو که فستیوال را افتتاح کرد، به باور دیوید الریچ منتقد ایندی وایر »یک 
درام فرانسوی سبک اما پیچیده« است و از نگاه ژان بروکس منتقد گاردین »اگر چه خالی از 
وحشی بودن و بکارت و تازگی بهترین فیلم های کارگردانش است، اما داستان گرم و آرامش 

اثرگذار است«.
»داستان یک ازدواج« نوآ بامباک هم دیگر فیلم موفق امسال است. فیلمی با بازی اسکارلت 
یوهانسون و آدام درایور و لارا درن که به گفته ژان بروکس در گاردین »یک درام ویرانگر درباره 
طلاق« است. اریک کان منتقد ایندی وایر اما داستان ازدواج را »بیشتر از این که درباره طلاق 
باشد، فیلمی درباره نجات یافتن از طلاق« نامیده است؛ فیلمی که به باور جفری مکناب منتقد 

ایندیپندنت »بیش از آن که ناامیدانه باشد، رستگاری بخش است«.
دیگر فیلم بالقوه موفق ونیز امسال از نظر رســانه ها به سوی ستاره ساخته جیمز گری و 
بازی برد پیت و لیو تیلور اســت. یک درام فانتزی فضایی که دیوید الریچ در ایندی وایر آن را 
»یک شاهکار میان ستاره ای و اودیسه فضایی جیمز گری« نامیده؛ جیمز مترم منتقد توتال 
فیلم آن را »فیلمی حیرت انگیز، زیبا و جسورانه« و منتقد امپایر نیز آن را »اکتشافی حساس و 

خیره کننده از فضا« عنوان کرده است.
و می رسیم به فیلم ســیبرگ با بازی کریستن اســتوارت، درباره زندگی ستاره  فیلم »از 
نفس افتاده« گدار که در چهل سالگی خودکشی کرد. فیلمی که رسانه ها آن را اولین ناامیدی 

ونیز امسال نامیده اند. 

منتقد گاردین سیبرگ را فیلمی ضعیف می داند: »یک کریستن استوارت پارانوید نمی تواند 
این بیوگرافی ناخوشایند بی رمق را نجات دهد«. ژان بروکس دیگر منتقد گاردین نیز آن را 

»فیلمی بی عمق، که انگار از عکس های یک مجله نوجوانان برداشته اند« نامیده است.
مبدأ تاریخ

و می رسیم به فیلم جوکر که رسانه ها آن را فیلمی نامیده اند که »زمان را به  قبل از جوکر و 
بعد از آن تقسیم خواهد کرد«!

تماشاگران نیز از این فیلم استقبال خوبی کرده اند تا حدی که تشویق ۱0 دقیقه ای ایستاده 
تماشاگران در اغلب رسانه ها مورد اشاره قرار گرفته؛ اما عکس العمل منتقدان در توییتر از این 

نیز بهتر بوده است. 
جیمز جونز نوشته: »باور نمی کنم جوکر چقدر خوب است. یک شاهکار بامزه، تیره، زیبا، پر 

از خشونت. یاکین فینیکس استادانه بازی کرده است.«
الکس بیلینگتون: »زمان به قبل از جوکر و بعد از جوکر تقسیم خواهد شد. نمی دانم که آیا 

دنیا برای این فیلم آماده است. شاید باشد؟ یک فیلم چالش برانگیز و دیوانه و بی پروا.« 

ون
ریب

ت
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در روزهای پس از بروز یک 
حادثه، کودکان به حمایت و 
مراقبت بیشتری نیاز دارند. 

ممکن است خیلی بترسند و 
فشار زیادی به آنها وارد شده 

باشد.


